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SKUPŠTINI  CRNE  GORE
P O D G O R I C A

     Na osnovu člana 69 stav 2 Poslovnika Skupštine Crne Gore, Odbor za
ekonomiju,  finansije  i  budžet,  sa  89.  sjednice  održane  26.  januara  2015.
godine, podnosi 

I Z V J E Š T A J
O RAZMATRANJU PREDLOGA ZAKONA O POREZU NA KAFU

Odbor se upoznao sa razlozima za donošenje Zakona o porezu na kafu,
saopštenim  u  uvodnom  obrazloženju  predstavnika  predlagača,  kojim  se
nastoji  osigurati  održivost  javnih  finansija  uz  istovremeno  obezbjeđenje
finansijske i makroekonomske stabilnosti.

Odbor je konstatovao da se zbog ukidanja odredbi, od 1. januara 2015.
godine, kojima se kafa oporezivala kao akcizni proizvod, predlaže donošenje
posebnog  zakona  kojim  će  se  u  skladu  sa  principima  Sporazuma  o
stabilizaciji  i  pridruživanju  (SSP)  urediti:  predmet  oporezivanja,  poreski
obveznik, poreska  osnovica  i  visina  poreske  obaveze,  nastanak  poreske
obaveze, plaćanje poreza, pravo na povraćaj poreza, knjigovodstvo poreskog
obveznika i nadzor nad sprovođenjem predloženog zakona. Takođe, Odbor je
konstatovao  da  se  primjenom  predloženih  rješenja  predviđa  povećanje
budžetskih prihoda za oko 5 mil.€ na godišnjem nivou.

Tokom kraće rasprave, članove Odbora je interesovalo kako će ukidanje
akcize i umjesto toga uvođenje poreza uticati na cijenu kafe, na koji način će
se izvršiti popis zaliha kafe, kao i zbog čega je rok za dostavljanje zapisnika o
izvršenom popisu carinskom organu 10 dana ako je poznato da je u evropskoj
praksi svega dva dana. Na Odboru je iznijeta dilema u dijelu terminologije
koja  se  koristi  u  Predlogu  zakona  ukazujući  da  se  kafa  u  Crnoj  Gori  ne
proizvodi već uvozi, odnosno pretrpi samo termičku, hemijsku ili mehaničku
obradu. 

Između ostalog, na Odboru je  ukazano na potrebu da se do početka
rasprave  na  plenumu  koriguje  na  niže  procjena  ostvarivanja  prihoda  od
poreza na godišnjem nivou jer se zakon ne može primjenjivati od 1. januara
2015. godine kako je predviđeno predloženim rješenjem.

Odbor je, nakon izjašnjavanja, sa šest glasova „za“ i dva „uzdržana“
glasa, odlučio da predloži  Skupštini  da usvoji  Predlog zakona o porezu na
kafu.



Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Almer
Kalač.
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